
 

 

Referat til 
Møde i det midlertidige styre – 13. juni 2023 
Sted: Østerøvej 121, Nyborg 
Deltagere: Laust Joen Jakobsen, Ulla Koch, Peter Amstrup, Lars Mortensen 
Derudover deltager: Bente Lyck-Damgaard, Jens Degn 
 
 
 
 
Dagsordenspunkter: 

1. Underskriftsark  
2. Orientering om tilmeldingstal uge 23 2023 
3. Godkendelse af månedsrapportering for maj måned 2023  
4. Orientering om samarbejdsaftale med Aabenraa Kommune  
5. Henvendelse fra medarbejderrepræsentanterne i SU vedr. lokalløn  
6. Eventuelt 
 

 
 
 
Punkt 1: Underskriftsark 
 
Underskrevet 
 
 
Punkt 2: Orientering om tilmeldingstal uge 23 2023 
Indstilling 
Direktøren indstiller, at det midlertidige styre bliver orienteret om tilmeldingssituationen per 9.6 2023. 
 
Referat 
Bente Lyck-Damgaard gennemgik tilmeldingstallene per uge 23 På hf2 startede vi højt, formentlig som 
følge af den nye kapacitetsmodel og megen bevågenhed rettighed har fået. Derudover har det nye tilbud 
om en 2-årig hf på tre år oplevet god søgning. Vi har efterfølgende set end lidt langsommere udvikling i 
eftertilmeldingerne end sidste år. De rettidige ansøgere har været yngre end tidligere år, hvilket kan 
indikere, at vi har fået fat i en ny målgruppe med den to-årige hf på tre år, men aldersfordelingen har 
udjævnet sig noget i takt med efterilmeldingerne. Indtil videre ser budgettet på hf2 ud til at holde. På 
avu er der flere tilmeldinger, mens hf-enkeltfag har færre tilmeldinger end på samme tid sidste år. Det er 
især hf-enkeltfagstilbuddene på afdelingerne, der halter, mens tilbagegangen på 
fjernundervisningstilbuddet er mindre markant. På FVU og OBU er en række virksomhedsrettede 
aktiviteter under afklaring, som samlet set forventes maksimalt at kunne give en aktivitet på ca. 20 
årskursister i efteråret.  
 
Det midlertidige styre tog gennemgangen til efterretning. Styret drøftede, at fokus hidtil har været på 
aktivitet og på at udnytte den undervisningsmæssige kapacitet, der skal være for at leve op til 
udbudsforpligtelserne, bedst muligt. Dog beder styret om, at der for de forskellige aktiviteter 
udarbejdes oversigt over dækningsbidrag, så det er tydeligt i hvilket omfang, de bidrager til den 
samlede økonomi.  
 



 

Bilag 
- Tilmeldingstal per 9.6 2023 eftersendes 

 
 
Punkt 3: Godkendelse af månedsrapportering for maj måned 2023  
 
Referat 
Bente Lyck-Damgaard gennemgik det fremsendte udkast til månedsrapportering. Der er ikke ændringer i 
forhold til aktivitet, da næste indberetning først finder sted 5.7. Omsætning og omkostninger er på 
niveau med det forventede med mindre underliggende afvigelser og forskydninger. Der vurderes fortsat 
at være tilstrækkelig likviditet til at fortsætte driften resten af 2023.  
 
Det midlertidige styre godkendte udkastet til månedsrapportering uden bemærkninger.  
 
 
Bilag 

- Månedsrapportering per 31.5 2023 
 
 

Punkt 4: Orientering om samarbejdsaftale med Aabenraa Kommune  
 
Referat 
Bente Lyck-Damgaard orienterede om ny partnerskabsaftale med Aabenraa Kommune for perioden 
2023-2026. Der er tale om en rammeaftale, der skal sikre løbende dialog mellem VUC Syd og Aabenraa 
Kommune og skabe grundlag for fælles samarbejde. Aftalen fastsætter et årligt møde med deltagelse af 
borgmester, kommunaldirektør, VUC Syds bestyrelsesformand og VUC Syds direktør. Der er aftalt et 
første møde den 23. august 2023, hvor aftalen også underskrives. Derudover kan der suppleres med 
yderligere møder på øvrige organisatoriske niveauer.  
 
Det midlertidige styre tog orienteringen til efterretning med bemærkning om, at det er VUC Syds 
ansvar at udarbejde udkast til dagsorden til det første møde, og at styret gerne ser, at der 
dagsordensættes konkrete forslag til samarbejdsmuligheder, hvor VUC Syd kan bidrage til at løse 
uddannelsesrelaterede problemer for Aabenraa Kommune.  
 
Bilag 

- Samarbejdsaftale 
 
Punkt 5: Henvendelse fra medarbejderrepræsentanterne i SU vedr. lokalløn 
Indstilling 
Direktøren indstiller, at det midlertidige styre bliver orienteret om henvendelse fra 
medarbejderrepræsentanterne i SU vedr. lokalløn 
 
Referat 
Bente Lyck-Damgaard fremlagde henvendelse fra medarbejdersiden i SU:  
 
Man vil fra medarbejderside gerne orientere de relevante beslutningstagere om, at man i forbindelse 
med udarbejdningen af den økonomiske genopretningsplan for VUC Syd tager højde for CFU-forliget i 
forhold til lokalløn samt intentionerne bag ”Ny Løn”. Således at der i den endelige plan for VUC Syd, er 



 

det nødvendige økonomisk råderum til at overholde CFU-forligets aftaler i forbindelse med lokalløn, og 
dermed sikre at intentionerne bag ”Ny Løn” kan realiseres. 
 
Det midlertidige styre takkede direktøren for at have videreformidlet henvendelsen og vil udarbejde en 
svarskrivelse. 
 
  
Bilag 

- Ingen 
 
Punkt 6: Eventuelt 
Indstilling 
Direktøren indstiller, at det midlertidige styre drøfter eventuelle punkter. 
 
Referat 
Laust Joen Jakobsen orienterede om, at han i forlængelse af drøftelsen med revisor - og dennes 
opfordring til opmærksomhed på gældsspørgsmålet i forbindelse med behandlingen af årsregnskabet for 
2022 - igen har haft rettet henvendelse til STUK for en afklaring af deres stilling i sagen. Han har endnu 
ikke modtaget nogen tilbagemelding herpå. 
 
Der var ikke andre punkter til eventuelt. 
 

Bilag 

- Ingen 

 




